

**Apollinaire YENGAYENGE** travaille au Collège «La Cité», où il coordonne des programmes d'intégration socio-économique des nouveaux arrivants. Il détient trois diplômes dont un Bac en Histoire (Université du Burundi), un DESS en archéologie (Université de Paris 1, Panthéon Sorbonne), et une Maîtrise en Sciences de l'information et du Document (Université de Paris 8).

Ancien professeur de l'Université du Burundi (1986-2008), il a occupé des postes de haute responsabilité dans son pays d'origine, en qualité de Directeur de cabinet au Ministère de l'Énergie et des Mines (1991), au Ministère de l'Enseignement Supérieur et de la Recherche scientifique(1993) et à l'Université du Burundi(1999). De 2004 à 2008. Il était Directeur des bibliothèques, chargé également du projet d'Informatisation des services de l'Université du Burundi.

Expérimenté en matière d'enseignement et de la recherche. Il est aussi reconnu pour sa disponibilité, son engagement au service de la communauté. Depuis son établissement au Canada, Il s'implique activement dans plusieurs organisations et comités, et siège dans plusieurs conseils d'administration dont celui de Dialogue Canada.

**Apollinaire YENGAYENGE** works at the College "La Cité" where he is the coordinator of the socio-economic integration of newcomers programs. He holds three degrees including a Bachelor's degree in History (University of Burundi), a postgraduate degree in Archaeology (University of Paris 1, Panthéon Sorbonne) and a Master in Information Science and document (University of Paris 8).

Former professor of the University of Burundi (1986-2008), he held senior positions in his home country as Director of Cabinet in the Ministry of Energy and Mines and the Ministry of Higher Education and Scientific Research. In 1999, he held the same position at the University of Burundi. From 2004 to 2008, he was Director of Libraries and responsible for the computerization project of the services of the University of Burundi.

Skillful in teaching and research, he is also known for his availability, his commitment to community service. Since his establishment in Canada, he is actively involved in several organizations and committees, and sits on several boards including Dialogue Canada.

